
Co  znaczy,  że  wiara  jest
łaską?

Najpierw  to,  że  do  Boga  zawsze
należy pierwszy krok. On pierwszy
wychodzi naprzeciw człowiekowi. On
sam daje się poznać, objawia się,
wzywa, zaprasza. Wiara człowieka
jest  zawsze  odpowiedzią  na  Boże
wezwanie.  Co  więcej,  działanie
Boga (Jego łaski) polega także i
na  tym,  że  od  wewnątrz  pobudza

człowieka,  uzdalnia,  otwiera  mu  oczy  na  przyjęcie  prawdy
objawionej. Warto więc modlić się o łaskę wiary. Nieraz ktoś
mówi, że nie wierzy, bo nie otrzymał łaski wiary. Najczęściej
takie stwierdzenie to usprawiedliwienie lenistwa i bierności.
Bóg  z  pewnością  chce  zbawienia,  a  więc  i  wiary  każdego
człowieka. Jak pogodzić ludzką wolność z działaniem łaski? Na
ten temat teologowie napisali całe tomy. Powiedzmy krótko:
łaska  nie  działa  jak  przymus.  Dobro  narzucone  nie  byłoby
dobrem.  Wiara,  będąc  owocem  działania  Boga,  pozostaje
jednocześnie  zawsze  wolną  decyzją  człowieka.  Przecież  tak
wielu ludzi nieraz bardzo długo trwa w postawie niewiary, choć
wiara jest jakby w zasięgu ich ręki. Ale też nie brakuje osób,
które  świadomie  porzuciły  tę  wielką  łaskę,  wyparli  się
wyznawanej wiary. Mówi się: jeśli nie postępujesz tak, jak
wierzysz, zaczynasz wierzyć tak, jak postępujesz.
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